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P R O T O K Ó Ł  Nr XLVII/18 

 

 

z obrad czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji, która odbyła 

się w dniu 30 sierpnia 2018 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Gabriela 

Staszkiewicz. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15
30

,  a zakończyła o godz. 20
00

. 

 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania Komisji Rady i Klubów Radnych. 

7. Zapoznanie się z koncepcją rewitalizacji Rynku, ul. Głębokiej oraz terenu wokół 

mostu Przyjaźni. 

8. Przedstawienie założeń do Polityki Senioralnej. 

9. Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego 2018/2019 w tym zabezpieczenie miejsc przedszkolnych. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

10.1. ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego 

funduszu nagród, 

10.2. regulaminu określającego wysokości stawek dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego dla nauczycieli oraz szczegółowych warunków przyznawania tych 

dodatków i szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw  nauczycielom 

zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych, dla których organem 

jest Gmina Cieszyn, 

10.3. przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn. „Program zapobiegania czynnikom 

ryzyka raka szyjki macicy – szczepienia przeciw HPV dla dziewcząt 12-letnich 

w Gminie Cieszyn”, 

10.4. ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w Szkolnym 

Schronisku Młodzieżowym w Cieszynie, 

10.5. zmiany uchwały nr XLV/478/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 maja 

2018r. w sprawie zaciągnięcia na warunkach preferencyjnych długoterminowej 

pożyczki ze środków WFOŚiGW w Katowicach, z przeznaczeniem na 

dofinansowanie  realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Likwidacja niskiej emisji 

w Śródmieściu Cieszyna – etap II”,   

10.6. uchwalenia Statutu Miasta Cieszyna, 

10.7. ustanowienia herbu, flagi, flagi stolikowej, baneru, pieczęci i łańcucha 

Burmistrza Miasta Cieszyna, 
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10.8. zmiany uchwały Nr XLV/459/10 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 marca 

2010 roku w sprawie ustanowienia sztandaru i pieczęci urzędowej Miasta 

Cieszyna, określenia zasad ich używania oraz ceremoniału pocztu 

sztandarowego, 

10.9. określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad 

tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich 

inicjatyw uchwałodawczych oraz formalnych wymogów, jakim muszą 

odpowiadać składane projekty, 

10.10. wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej i przystąpienie do 

realizacji projektu pn. „Przyjazny e-urząd podniesienie jakości usług w zakresie 

podatków i opłat lokalnych oraz zarządzania nieruchomościami w 6 miastach: 

Bytom, Rybnik, Orzesze, Dąbrowa Górnicza, Cieszyn, Czechowice-Dziedzice”, 

10.11. utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia 

głosowania w wyborach rady gminy, rady powiatu, sejmiku województwa oraz 

w wyborach burmistrza zarządzonych na dzień 21 października 2018 r., 

10.12. zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji  informacji 

o kandydacie na ławnika, 

10.13. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2018 rok, 

10.14. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 

 2018 – 2028. 

11. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna podjętych 

w I  półroczu 2018 roku. 

12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między 

sesjami. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

 

X  X  X 

 

 

 

 

Obrady Rady Miejskiej poprzedziło złożenie życzeń oraz wręczenie listów gratulacyjnych 

sportowcom Integracyjnego Klubu Sportowego Cieszyn, którzy w dniach 20-26 sierpnia br. 

brali udział w Paralekkoatletycznych Mistrzostwach Europy w Berlinie. 

 

Życzenia z rąk Przewodniczącej Rady Miejskiej i Burmistrza Miasta odebrali: 

Pan Janusz Rokicki – który zajął 1. miejsce w konkurencji pchnięcia kulą (grupa F57), 

Pan Mirosław Madzia – który zajął 3. miejsce w kategorii pchnięcia kulą (grupa F11), a także 

5. miejsce w konkurencji  rzutu dyskiem (grupa F11), 

Pan Zbigniew Gryżboń - trener wcześniej wspomnianych sportowców, który został powołany 

do kadry sztabu szkoleniowego. 

Pozostali dwaj sportowcy – Pan Joachim Krężelok – który zajął 5. miejsce w konkurencji 

rzutu oszczepem (grupa F55) oraz Pan Damian Kulig – który zajął 3. miejsce w konkurencji 

pchnięcia kulą (grupa F57), byli nieobecni. 
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Ad 1. 

 

Czterdziestą siódmą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady Pani Gabriela Staszkiewicz. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.  

W sesji uczestniczyło 21 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady przywitała Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Ryszarda Macurę, Z-cę 

Burmistrza Miasta Pana Aleksandra Cierniaka, Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską, 

Sekretarza Miasta Pana Stanisława Kaweckiego, radcę prawnego Rady Pana Damiana 

Piątkowskiego, jak również wszystkich uczestników dzisiejszej sesji.  

 

Poinformowała, że obrady są nagrywane zarówno w formacie audio jak i video. 

 

Ad 2. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Burmistrz Miasta pismem z dnia 30 sierpnia br. 

(sygn. akt BRM.0000.30.2018) wnioskuje o wycofanie z porządku obrad przedłożonego 

projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Statutu Miasta Cieszyna i wprowadzenie nowego, 

uwzględniającego zapis dotyczący utrzymania w mocy załącznika do Statutu Miasta Cieszyna 

z 2014 roku, a dotyczącego symboli Miasta Cieszyna. Zachodzi również konieczność 

wycofania z porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 

-  ustanowienia herbu, flagi, flagi stolikowej, baneru, pieczęci i łańcucha Burmistrza Miasta 

Cieszyna, 

- zmiany uchwały Nr XLV/459/10 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 marca 2010 roku w 

sprawie ustanowienia sztandaru i pieczęci urzędowej Miasta Cieszyna, określenia zasad ich 

używania oraz ceremoniału pocztu sztandarowego. 

 

W/w wnioski Rada przyjęła jednogłośnie 20 głosami. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Cieszyński Ruch Społeczny Bartosz Tyrna w imieniu Klubu 

złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną kontroli w Cieszyńskim Ośrodku Kultury 

(sygn. akt BRM.0003.845.2018). 

 

W/w wniosek Rada przyjęła jednogłośnie 20 głosami. 

 

Po wycofaniu punktów 10.7 oraz 10.8, dotychczasowe punkty oznaczone w porządku obrad 

jako 10.9–10.14 przyjęły numerację od 10.7 do 10.12, zaś projekt uchwały 

w sprawie przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną kontroli w Cieszyńskim Ośrodku 

Kultury, przyjął numerację 10.13. 

 

Z uwagi na brak dalszych wniosków, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

Ad 3. 

 

Do protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej Cieszyna uwag nie zgłoszono, tym samym 

protokół z dnia 28 czerwca 2018 roku został przez Radę przyjęty. 
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Ad 4. 

 

Z uwagi na brak gości chcących zabrać głos na dzisiejszej sesji, przystąpiono do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 5. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Andrzej Surzycki przedstawił interpelacje, wnioski 

i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych złożone 

w okresie między sesjami – wg rejestru od numeru BRM.0003.831.2018 do numeru 

BRM.0003.853.2018. 

 

Państwo Radni kolejno ustosunkowywali się do otrzymanych odpowiedzi. 

 

Treść w/w interpelacji, wniosków i zapytań radnych wraz z odpowiedziami, dostępna jest na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 6. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Janina Cichomska przedstawiła interpelacje, wnioski 

i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania Komisji Rady oraz Klubów 

Radnych. 

Poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu złożyła wnioski w sprawie: 

- zagospodarowania na cele rekreacyjne terenu przy ul. Limanowskiego, na zapleczu Liceum 

Ogólnokształcącego im. A. Osuchowskiego,  miejsce po byłym PZM, 

- ponownego przeanalizowania i podjęcia prac nad zmianą kryteriów branych pod uwagę przy 

podziale dotacji na realizację programów szkolenia sportowego prowadzonego przez 

cieszyńskie kluby sportowe. 

Powiedziała, że Komisja Urbanistyki, Strategii i Ochrony Zabytków również złożyła wniosek 

dotyczący zagospodarowania na cele rekreacyjne terenu przy ul. Limanowskiego. 

Ponadto przedstawiła stanowisko Komisji Finansów popierające wniosek Klubu Radnych 

POROZUMIENIE”, dotyczący podziału dotacji dla klubów sportowych na II półrocze 2018 

roku, wnioskując o zwiększenie dofinansowania w kwocie 63.200,00 zł.  
 

Przewodniczący Komisji ustosunkowali się do udzielonych przez Burmistrza Miasta 

odpowiedzi. 

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady przypomniała, że wszystkie trzy kluby radnych złożyły 

wniosek dotyczący przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie budżetu 

obywatelskiego na rok 2019. Przytoczyła również wspomniany wniosek Klubu Radnych 

POROZUMIENIE dotyczący podziału dotacji dla klubów sportowych na II półrocze 2018 

roku, jak również złożony w dniu dzisiejszym wniosek Klubu Radnych Cieszyński Ruch 

Społeczny w sprawie przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną kontroli w Cieszyńskim 

Ośrodku Kultury. 

 

Przewodniczący Klubów Radnych ustosunkowali się do udzielonych przez Burmistrza Miasta 

odpowiedzi. 
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Treść w/w interpelacji, wniosków i zapytań Komisji Radnych wraz z odpowiedziami, 

dostępna jest na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

Ad 7. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad – 

Zapoznanie się z koncepcją rewitalizacji Rynku, ul. Głębokiej oraz terenu wokół mostu 

Przyjaźni. 

 

W/w koncepcję w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Sekretarz Miasta Pan 

Stanisław Kawecki. 

 

W dyskusji kolejno głos zabrali Państwo Radni - Stanisław Pońc, Krzysztof Herok, Krzysztof 

Pszczółka, Grażyna Pawlita, Marek Szczypka, Adam Swakoń, Bartosz Tyrna oraz Irena 

Kwaśny.  

Odpowiedzi udzielali -  Burmistrz Miasta Pan Ryszard Macura oraz Sekretarz Miasta Pan 

Stanisław Kawecki. 

 

Wybrane slajdy z prezentacji stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad 8. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad – 

Przedstawienie założeń do Polityki Senioralnej. 

Zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w dyskusji nad 

przedłożonym dokumentem (sygn. akt BRM.0002.7.2018). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Janina Cichomska stwierdziła, że niektóre zapisy   

zawarte w opracowaniu wymagają uszczegółowienia. Podała przykład nieprecyzyjnych 

sformułowań dotyczących dowozu pacjentów do Poradni Geriatycznej, jak również 

niezrozumiały i zbyt ogólny zapis dotyczący proponowanych działań w rozdziale 

6. Dostępność, punkcie 6.1 Architektura. 

 

Burmistrz Miasta dziękując za zwrócenie uwagi na bardzo ważne kwestie, które powinny 

znaleźć się w materiale, powiedział, że na dzień dzisiejszy są to „założenia”. Dokument 

zostanie doprecyzowany i przedłożony do uchwalenia przez Radę Miejską na sesji 

w miesiącu wrześniu br. 

 

Radny Czesław Banot poinformował, że swoje uwagi do zapisów zawartych w dokumencie 

przedstawi bezpośrednio Pani Ewie Kucypera, która w Urzędzie Miejskim zajmuje 

samodzielne stanowisko  ds. osób starszych i niepełnosprawnych. 

 

Ad 9. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad - Informacja 

na temat przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2018/2019 w tym 

zabezpieczenie miejsc przedszkolnych. 

Poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Pana 

Remigiusza Jankowskiego. 
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Przewodniczący Komisji powiedział, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zapoznała się 

z informacją i nie wnosi uwag do jej treści. 

 

Ad 10. 

Ad 10.1. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie  ustalenia kryteriów i trybu 

przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 

 

Burmistrz Miasta zgłosił autopoprawkę, zgodnie z propozycją przedstawioną na posiedzeniu 

przez Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. W §4 ust.1 pkt 3) w miejsce 

nazwy „Komisja Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej” proponuje się wprowadzić zapis 

„komisja Rady Miejskiej Cieszyna właściwa do spraw oświatowych”. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

  

Przewodniczący Komisji powiedział, że zaproponowana zmiana wynika z przewidywanego 

podjęcia w dniu dzisiejszym uchwały w sprawie Statutu Miasta Cieszyna, gdzie zawarte są 

nowe nazwy komisji. Od nowej kadencji Rady nie będzie komisji o nazwie „Oświaty, Kultury 

i Sportu”, stąd zasadne jest wprowadzenie zapisu – komisja właściwa do spraw oświatowych. 

Poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu w/w projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród, wraz 

z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

 

Ad 10.2. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego 

wysokości stawek dodatków do wynagrodzenia zasadniczego dla nauczycieli oraz 

szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków i szczegółowych warunków 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych, dla 

których organem jest Gmina Cieszyn. 

 

Burmistrz Miasta zgłosił autopoprawkę do w/w projektu uchwały. Poinformował, że projekt 

II zawiera zamiany zapisów odnoszących się do możliwości zwiększenia dodatku 

funkcyjnego zgodnie z § 3 ust. 4 pkt. 1-4 załącznika do uchwały. Wymienił 4 proponowane 

zmiany zapisów: 

- w § 3 ust. 4 pkt. 1 zmieniono sformułowanie „o nie więcej niż 2%” na „od 0,5 do 2%, 

- w § 3 ust. 4 pkt. 2 zmieniono sformułowanie „o nie więcej niż 1%” na „od 0,5 do 1%, 

- w § 3 ust. 4 pkt. 3 zmieniono sformułowanie „o nie więcej niż 3%” na „od 0,5 do 3%, 

- w § 3 ust. 4 pkt. 4 zmieniono sformułowanie „o nie więcej niż 5%” na „od 0,5 do 5%. 
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Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Remigiusz Jankowski powiedział, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu omawiany projekt 

uchwały przyjęła jednogłośnie, wraz z autopoprawką. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie regulaminu 

określającego wysokości stawek dodatków do wynagrodzenia zasadniczego dla nauczycieli 

oraz szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków i szczegółowych warunków 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych, dla 

których organem jest Gmina Cieszyn. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

 

Ad 10.3. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej pn. „Program zapobiegania czynnikom ryzyka raka szyjki macicy – szczepienia 

przeciw HPV dla dziewcząt 12-letnich w Gminie Cieszyn”. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Pana Marka Szczypkę. 

 

Przewodniczący powiedział, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej pn. „Program zapobiegania 

czynnikom ryzyka raka szyjki macicy – szczepienia przeciw HPV dla dziewcząt 12-letnich 

w Gminie Cieszyn”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła18 głosami za, przy 2 głosach przeciw. 

 

Ad 10.4. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z miejsc noclegowych w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w Cieszynie. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w Szkolnym Schronisku 

Młodzieżowym w Cieszynie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 
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Ad 10.5. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XLV/478/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 maja 2018r. w sprawie zaciągnięcia na 

warunkach preferencyjnych długoterminowej pożyczki ze środków WFOŚiGW 

w Katowicach, z przeznaczeniem na dofinansowanie  realizacji zadania inwestycyjnego 

pn. „Likwidacja niskiej emisji w Śródmieściu Cieszyna – etap II”.   

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Finansów Pana Krzysztofa Pszczółkę. 

 

Przewodniczący  Krzysztof Pszczółka powiedział, że Komisja Finansów projekt uchwały 

zaopiniowała pozytywnie. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLV/478/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 maja 

2018r. w sprawie zaciągnięcia na warunkach preferencyjnych długoterminowej pożyczki ze 

środków WFOŚiGW w Katowicach, z przeznaczeniem na dofinansowanie  realizacji zadania 

inwestycyjnego pn. „Likwidacja niskiej emisji w Śródmieściu Cieszyna – etap II”.   

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

 

 

Ad 10.6. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 

Cieszyna. Przypomniała, że przedłożony został nowy projekt uchwały, którego §3 brzmi: 

„Do czasu podjęcia odrębnych uchwał w sprawie ustanowienia herbu, flagi, flagi stolikowej, 

baneru, sztandaru i pieczęci Miasta Cieszyna oraz łańcucha Burmistrza Miasta Cieszyna 

pozostaje w mocy załącznik Nr 2 do Statutu Miasta Cieszyna, stanowiący załącznik do 

uchwały Nr XLIV/476/14 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 czerwca 2014r. w sprawie 

uchwalenia Statutu Miasta Cieszyna”. 

Poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Statutowej Pana Bolesława Zemłę. 

 

Przewodniczący Komisji Statutowej przedstawił pozytywną opinię Komisji do pierwotnej 

wersji projektu uchwały. Wyraził zadowolenie, iż udało się znaleźć zapis, dzięki któremu 

istnieje możliwość rozwiązania kwestii dotyczącej symboli Miasta Cieszyna. Podziękował 

członkom Komisji Statutowej oraz Sekretarzowi Miasta za wkład pracy nad tworzeniem tego 

najważniejszego dla Miasta dokumentu. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że podziękowania za prace nad nowelizacją Statutu 

Miasta Cieszyna należą się również poprzedniemu Przewodniczącemu Komisji Statutowej 

Panu Krzysztofowi Kaszturze. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Miasta Cieszyna. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 
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Ad 10.7. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw 

uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych oraz 

formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty. 

 

Poprosiła o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Statutowej. 

 

Bolesław Zemła poinformował, że Komisja Statutowa projekt uchwały zaopiniowała 

pozytywnie. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, 

zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich 

inicjatyw uchwałodawczych oraz formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane 

projekty. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

 

Ad 10.8. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy partnerskiej i przystąpienie do realizacji projektu pn. „Przyjazny e-urząd podniesienie 

jakości usług w zakresie podatków i opłat lokalnych oraz zarządzania nieruchomościami 

w 6 miastach: Bytom, Rybnik, Orzesze, Dąbrowa Górnicza, Cieszyn, Czechowice-

Dziedzice”. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przytoczony projekt uchwały poddała pod głosowanie.  

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

 

Ad 10.9. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych 

obwodów głosowania dla przeprowadzenia głosowania w wyborach rady gminy, rady 

powiatu, sejmiku województwa oraz w wyborach burmistrza zarządzonych na dzień 

21 października 2018r. 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przytoczony projekt uchwały poddała pod głosowanie.  

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

 

Ad 10.10. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji  informacji o kandydacie na ławnika. 

Poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

Janinę Cichomską. 

 

Przewodnicząca Zespołu przypomniała, że pismem z dnia 25 kwietnia 2018 roku Prezes Sądu 

Okręgowego w Bielsku – Białej  zwrócił się do Rady Miejskiej Cieszyna  o przeprowadzenie 
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wyborów uzupełniających i wybór 4 ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym 

w Bielsku-Białej. Rada Miejska Cieszyna Uchwałą nr XVV/479/18 powołała zespół 

opiniujący kandydatów na ławników.  W odpowiedzi na ogłoszenie wpłynęło zgłoszenie 

jednej kandydatury. Zespół na swoim posiedzeniu  w dniu 30.08.br. dokonał oceny  zgodności 

zgłoszenia  z wymogami określonymi  w art. 162 §1 - §5 Ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 

roku o zmianie ustawy - Prawo ustroju sądów powszechnych. Ponieważ  zgłoszenie  

kandydata  dokonane zostało  przez podmiot uprawniony i zawiera komplet dokumentów 

spełniających wymogi ustawowe, Zespół  wnioskuje o podjęcie uchwały w sprawie 

wystąpienia  do Komendanta Wojewódzkiego Policji celem zasięgnięcia informacji 

o kandydacie. Poddanie procedurze sprawdzenia kandydata na ławnika jest zobowiązaniem 

wynikającym z zapisu §9  Ustawy  o zmianie ustawy-prawo o ustroju sądów powszechnych 

i musi zostać przeprowadzone przed poddaniem kandydata procedurze wyborczej.  

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji  informacji o kandydacie na ławnika. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

 

Ad 10.11. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2018 rok. 

 

Burmistrz Miasta wniósł o uwzględnienie autopoprawki do w/w projektu uchwały, którą 

omówi Skarbnik Miasta Pani Alicja Dąbrowska. 

 

Skarbnik Miasta poinformowała, że pismem z dnia 21 sierpnia 2018 roku Ministerstwo 

Finansów poinformowało o zwiększeniu części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 

28.273,00 zł. W związku z tym proponuje się zwiększyć o powyższą kwotę dochody budżetu 

Miasta w dziale 758 „Różne rozliczenia” z równoczesnym zwiększeniem wydatków w Szkole 

Podstawowej Nr 6, z przeznaczeniem na dofinansowanie wyposażenia szkoły w pomoce 

dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych - 

dział 801 „Oświata i wychowanie” rozdział 80101 „Szkoły podstawowe”.  Ponadto w 

związku z notorycznym zalewaniem wodami opadowymi pochodzącymi z pasa drogowego 

posesji położonych wzdłuż ulicy Schodowej zachodzi konieczność wykonania modernizacji 

kanalizacji deszczowej w tym rejonie. Proponuję zatem zwiększyć o kwotę 24.858,12 zł 

wydatki budżetu miasta z przeznaczeniem dla Miejskiego Zarządu Dróg na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Modernizacja kanalizacji deszczowej w rejonie ulicy Schodowej” – dział 

600 „Transport i łączność” rozdział 60016 „Drogi publiczne gminne”. Wspomniała, że COK 

„Dom Narodowy” realizuje zadanie inwestycyjne „Modernizacja sali widowiskowej COK 

„Dom Narodowy”. W związku z powyższym proponuje się zwiększyć o 50.000,00 zł dotację 

celową dla tej jednostki z przeznaczeniem na dokończenie modernizacji sali.  Potrzebne 

środki  proponuje się  przenieść z zakończonego zadania „Kaj indzi inakszy – u nas po 

naszymu. Kultura ludowa Śląska Cieszyńskiego – Modernizacja budynku COK „Dom 

Narodowy”, realizowanego przez Wydział Zamówień Publicznych, Inwestycji i Funduszy 

Zewnętrznych - w ramach działu 921 „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” rozdziału 

92109 „Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby”.  

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko do w/w projektu uchwały Przewodniczącego 

Komisji Finansów Pana Krzysztofa Pszczółkę. 
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Przewodniczący przedstawił wynik głosowania przez Komisję Finansów projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2018 rok, wraz z autopoprawką  – 1 głos za 

przyjęciem, 1 głos przeciw, 3 głosy wstrzymujące się od głosowania. Zwrócił uwagę na fakt, 

że zmiany w budżecie Miasta zakładane na dzień 30 sierpnia br. powodują zmniejszenie 

wydatków inwestycyjnych prawie o 40%. Zapytał, dlaczego już w sierpniu zakładamy, że nie 

zrealizujemy tych inwestycji. Ponadto zwrócił się z pytaniem, czy na przedłożone propozycje 

zmian mają wpływ zwiększone wydatki na obchody 100.lecia Niepodległości. Kolejne 

pytanie, które pojawiło się na posiedzeniu Komisji Finansów – co się stanie z naszymi 

wskaźnikami, gdybyśmy np. nie przyjęli tych zmian, czy zablokujemy w ten sposób bardziej 

ambitne plany inwestycyjne na przyszłe lata? 

 

Burmistrz Miasta poprosił, aby Pani Skarbnik odpowiedziała na pytania Przewodniczącego 

Komisji, osobiście zaś odnosząc się do zapytania, czy nasze zaangażowanie środków 

w obchody 100.lecia Niepodległości wpływają na inwestycje, odpowiedział, że nie wpływają. 

 

Skarbnik Miasta powiedziała, że zmiany w budżecie są wynikiem wprowadzenia propozycji, 

które przedłożyły poszczególne wydziały, czy jednostki. Chodzi o urealnienie wydatków, 

w szczególności inwestycyjnych wobec rezultatów przetargów, które się odbywały 

w I półroczu br.  Doświadczenie kierowników jednostek i naczelników wydziałów wskazuje, 

że wiedzą ile są w stanie w danym roku wykonać. Dlatego też te pieniądze zgodnie z sugestią 

kierowników i naczelników należało przesunąć na lata następne. Podała przykład zadań – 

budowa stadionu przy Al. J. Łyska, budowa sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 7, 

inwestycje kanalizacyjne. 

 

W dyskusji nad w/w projektem uchwały głos zabrali również Państwo Radni: Bartosz Tyrna, 

Krzysztof Wantulok, Stanisław Pońc, Gabriela Staszkiewicz, Piotr Tomica oraz Łukasz 

Bielski. 

Odpowiedzi udzielali: Burmistrz Miasta Ryszard Macura, Z-ca Burmistrza Aleksander 

Cierniak oraz Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta Cieszyna na 2018 rok, wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 11 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 7 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 10.12. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2018 – 2028. 

 

Burmistrz Miasta wniósł o uwzględnienie autopoprawki również do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o stanowisko Przewodniczącego Komisji Finansów Pana 

Krzysztofa Pszczółkę. 

 

Przewodniczący przedstawił wynik głosowania przez Komisję Finansów projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2018 – 2028, 
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wraz z autopoprawką  – 1 głos za przyjęciem, 1 głos przeciw, 3 głosy wstrzymujące się od 

głosowania.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2018 – 2028, wraz 

z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 11 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 7 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 10.13. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia przez 

Komisję Rewizyjną kontroli w Cieszyńskim Ośrodku Kultury. 

Poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Klubu Radnych Cieszyński Ruch Społeczny 

Bartosza Tyrnę. 

 

Bartosz Tyrna powiedział, że wszyscy jesteśmy w ostatnim czasie świadkami zarówno 

artykułów prasowych, jak i informacji przekazywanej w innych mediach, dotyczących 

sytuacji w COK Dom Narodowy, związanej z wysyłanie sms-ów na konkurs organizowany 

przez Dziennik Zachodni. Stwierdził, iż temat ten Rada Miejska nie powinna traktować 

z punktu widzenia ocen, czy zachowań osób, ale niepokojące w tym wszystkim pozostają 

kwestie związane z finansami tej instytucji. Powiedział, że w związku z szumem medialnym 

związanym z tą informacją, najrozsądniej będzie jeśli Komisja Rewizyjna zmieni swój plan 

pracy i w miesiącu wrześniu br. przeprowadzi kontrolę w zakresie gospodarki finansami 

w Cieszyńskim Ośrodku Kultury, co ostatecznie zamknie tą kwestię w taki, czy inny sposób, 

bowiem taka sytuacja nie służy nikomu.  

 

Łukasz Bielski zaproponował, aby podczas tej kontroli zwrócono uwagę na jeden fakt – 

wydatkowanie środków publicznych. Są zapewnienia, że pieniądze te zostały zwrócone, 

chciałby wiedzieć, kto je zwrócił i na jakiej zasadzie, abyśmy się pozbyli wszelkich spekulacji 

na ten temat. 

 

Krzysztof Herok powiedział, że jeżeli taka jest wola Rady, to Komisja Rewizyjna 

przeprowadzi tą kontrolę. W związku z tym, że Burmistrz Miasta ma również swoje narzędzia  

kontrolne, zwrócił się z pytaniem, czy zweryfikował całą sprawę, bo może się okazać, że jest 

to „burza w szkance wody”, a może poważna sprawa. Zapytał, czy Pan Burmistrz zlecił 

swoim służbom kontrolę w tym zakresie. 

 

Burmistrz Miasta powiedział, że czynności kontrolne zostały już podjęte, Biuro Kontroli 

przewiduje ich zakończenie w miesiącu wrześniu br. Dodał, iż została również podjęta 

decyzja dotycząca analizy umów na usługi teleinformatyczne w naszych jednostkach, 

analizowana została również przez Biuro Prawne kwestia możliwości podejmowania środków 

dyscyplinujących.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia 

przez Komisję Rewizyjną kontroli w Cieszyńskim Ośrodku Kultury. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
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Ad 11. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad -  

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna podjętych w I półroczu 2018 roku. 

 

Do przedłożonego materiału pisemnego uwag, ani pytań nie zgłoszono. 

 

Ad 12. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 

- Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między sesjami. 

 

Do przedłożonego materiału pisemnego pytanie zadał Radny Łukasz Bielski, odpowiedzi 

udzielił Burmistrz Miasta Ryszard Macura. 

 

Ad 13. 

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych  chciałby złożyć 

oświadczenie. 

Oświadczeń nie zgłoszono, zatem Przewodnicząca Rady przedstawiła korespondencję 

skierowaną do Rady Miejskiej Cieszyna: 

1. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach przesyła uchwałę 

w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XLIII/444/18 Rady Miejskiej 

Cieszyna z dnia 28 marca 2018 roku w sprawie wyboru jednostki budżetowej Miasta 

Cieszyna, w której zostanie wprowadzony budżet zadaniowy. 

2. Burmistrz Miasta Cieszyna zwraca się z prośbą o wytypowanie 2 radnych do składu 

Zespołu opracowującego projekt Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 

2019. 

Do pracy w Zespole swój udział zgłosili Radni – Czesław Banot oraz Bartosz Tyrna. 

3. Dyrektor Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Cieszynie przesyła do wiadomości 

Rady Miejskiej korespondencję skierowaną do Burmistrza Miasta w sprawie 

ponownej prośby o zwolnienie ZZOZ w Cieszynie z podatku od nieruchomości za rok 

2018. 

4. Przewodnicząca Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego przesyła do 

wiadomości Rady Miejskiej uchwałę z dnia 24 sierpnia br. w sprawie planu pracy 

GRDPP na II półrocze 2018 roku. 

5. Mieszkaniec Cieszyna wzywa do usunięcia naruszenia prawa w § 2 pkt 1 i 2 

załącznika do uchwały Nr XLIV/456/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 kwietnia 

2018r. w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z infrastruktury cmentarnej 

obowiązujących na cmentarzach komunalnych w Cieszynie.  Dnia  28.08.br.  wpłynęła 

skarga od w/w mieszkańca, kierowana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Gliwicach za pośrednictwem Rady Miejskiej Cieszyna na przytoczony w piśmie 

§ 2 pkt 1 i 2 załącznika do uchwały. 

 

Ponadto poinformowała, że  związku z obowiązkiem złożenia oświadczeń o swoim stanie 

majątkowym na 2 miesiące przed upływem kadencji, termin ten upływa dnia 

16 września br. Zaproponowała również, aby przed sesją w miesiącu wrześniu br. wykonać 

pamiątkowe zdjęcie Radnych Rady Miejskiej VII kadencji oraz Władz Miasta Cieszyna.  
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W sprawach różnych pytania złożyli Radni - Krzysztof Herok oraz Remigiusz Jankowski. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o ustalenie składu pocztu sztandarowego, który będzie 

reprezentował Radę Miejską podczas obchodów 79. rocznicy wybuchu II wojny światowej, 

jakie będą miały miejsce w Cieszynie w dniu 1 września br. 

 

Do pocztu sztandarowego zgłosili się Państwo Radni Stanisław Pońc, Iwona Kabiesz, 

Krystian Kukuczka. 

   

Ad 14. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gabriela Staszkiewicz zamknęła 

obrady czterdziestej siódmej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji. 

 

Pełna treść obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

Protokołowała          Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                      

Jolanta Fajkis        Gabriela Staszkiewicz 

         


